

688. 23 avril *Le sous-secrétaire d'État aux Affaires extérieures au conseiller* [SDN]. Dit qu'il est difficile de le conseiller à cause de la confusion qui existe en Europe..... 877

689. 24 avril *Le conseiller* [SDN] *au sous-secrétaire d'État aux Affaires extérieures*. Commente l'ajournement de la réunion du Comité des dix-huit..... 877

690. 29 avril *Le conseiller* [SDN] *au sous-secrétaire d'État aux Affaires extérieures*. Fait part d'une entrevue avec lord Cecil à propos des conséquences du conflit italo-éthiopien pour la SDN..... 879

691. 7 mai *Mémoire*. Exposé des positions sur les sanctions et la réforme de la Société; ébauche d'une politique pour le Canada..... 880

692. 19 mai *Le conseiller* [SDN] *au sous-secrétaire d'État aux Affaires extérieures*. Commente les propositions pour réformer la Société, en particulier les systèmes continentaux pour la paix..... 881

693. 20 mai *Mémoire*. Conséquences de la conquête de l'Éthiopie pour la Société et politique du Canada à l'égard de l'avenir de l'organisation..... 883

694. 22 mai *Le sous-secrétaire d'État aux Affaires extérieures au conseiller* [SDN]. Commente les opinions exprimées par lord Cecil..... 895

695. 19 juin *Le premier ministre au premier ministre de Grande-Bretagne*. Souhaite que l'exposé sur les sanctions soit utile à son gouvernement..... 895

696. 21 juin *Le secrétaire aux Dominions au secrétaire d'État aux Affaires extérieures*. Dit que le premier ministre apprécie l'exposé..... 896

697. 27 juin *Le secrétaire d'État aux Affaires extérieures au conseiller* [SDN]. Envoie les instructions pour la délégation à l'Assemblée..... 896

698. 6 juill. *Le conseiller* [SDN] *au secrétaire d'État aux Affaires extérieures*. Résume les recommandations et le vœu de la dernière session de l'Assemblée..... 897

699. 6 juill. *Le conseiller* [SDN] *au secrétaire d'État aux Affaires extérieures*. Lui fait part de l'essence des résolutions adoptées par le Comité coordonnateur..... 897

700. 16 juill. *Le conseiller* [SDN] *au Secrétaire général, la Société des Nations*.

688. Apr. 23 *Under-Secretary of State for External Affairs to Advisory Officer* [L. of N.]. Emphasizes difficulty of giving advice because of confusion in European events.. 877

689. Apr. 24 *Advisory Officer* [L. of N.] *to Under-Secretary of State for External Affairs*. Comments upon postponement of meeting of Committee of Eighteen..... 877

690. Apr. 29 *Advisory Officer* [L. of N.] *to Under-Secretary of State for External Affairs*. Reports interview with Lord Cecil on effect of Italo-Ethiopian dispute on League..... 879

691. May 7 *Memorandum*. Summarizes positions on sanctions and reform of League and suggests possible Canadian policy..... 880

692. May 19 *Advisory Officer* [L. of N.] *to Under-Secretary of State for External Affairs*. Comments on proposals for reform of League, especially continental peace systems..... 881

693. May 20 *Memorandum*. Discusses effects of conquest of Ethiopia on League and Canadian policy regarding future development of the organisation..... 883

694. May 22 *Under-Secretary of State for External Affairs to Advisory Officer* [L. of N.]. Comments upon opinions expressed by Lord Cecil..... 895

695. June 19 *Prime Minister to British Prime Minister*. Hopes his statement on sanctions will be of assistance to British government..... 895

696. June 21 *Dominions Secretary to Secretary of State for External Affairs*. Conveys British Prime Minister's appreciation of statement..... 896

697. June 27 *Secretary of State for External Affairs to Advisory Officer* [L. of N.]. Contains instructions for delegation to Assembly..... 896

698. July 6 *Advisory Officer* [L. of N.] *to Secretary of State for External Affairs*. Summarizes recommendations and resolution of final session of Assembly.. 897

699. July 6 *Advisory Officer* [L. of N.] *to Secretary of State for External Affairs*. Transmits essence of resolutions adopted by Co-ordinating Committee..... 897

700. July 16 *Advisory Officer* [L. of N.] *to Secretary-General, League of Nations*.